

ສຸດກິຈ

ສຸດກິຈ ທີ່ດຸນ.

ກາສແຕ່ງຕ້ອງຂອງພວກຂາວຜູ້ເກົ່າ

ກຳຈັດກ

ຂາບຂອງແພ່

ກາສແຕ່ງຕ້ອງຂອງພວກຂາວ

ຜູ້ເກົ່າ. - ເມື່ອນີ້ອາບສົມຄວນພໍນີ້ ລູກນີ້ເມັງແລ້ວ. ຕໍ່ບ່າວຜູ້ເກົ່າກໍ ຈອກຫາບຳຜູ້ທີ່ຈະມາເປັນຄູ່ຊີ ວິດຂອງຕົນ. ເມື່ອຫາໄດ້ຜູ້ຖືກໃຈ ມັກແລ້ວກໍຈອນກັນໄປລົນກັນ ຜູ້ ໃນໄຮ່ຫຼືໃນສວນ ຄົບຜູ້ສາວຕົກລົງ ສົມບອນເປັນເມັງແລ້ວ ອາບ່າວກໍ ຕັ້ງຫຼັກຕັ້ງຕາ ຊ່ວຍຜູ້ສາວ ເຮັດ ວຽກ. ເມື່ອນີ້ ໂອກາສລົບຕາຄົນ ແລ້ວສາວນັ້ນກໍສົມບາດິະຕົນບານ ສາບານ ພອນກັນ ຕໍ່ໜ້າ ຫນິ ຕາ ແລະຕັບໄມ້.

ຕໍ່ມາທາງອ້າຍບ່າວກໍເວົ້າສູ່ພໍ່ ແມ່ຂອງຕົນຟັງ. ນັ້ນເທື່ອທ່ານສູດທ່ານ ພໍ່ແມ່ຂອງຜູ້ບ່າວຈັກ ຂັດຂີ່ລູກ ຊາບ. ຄົນພໍ່ແມ່ຕົກລົງເຫັນດີບ່າ ແລ້ວເຂົາກໍຈັດ ແຈງຫາ ຫົນທາງ ເພື່ອຈະໄດ້ສູ່ຜູ້ສາວ. ທ່ານອີກກໍ ຕ້ອງຫາເຖົ້າຫາແກ່ ຜູ້ສົມຄວນ. ອັນນີ້ກໍເປັນກາສ ສຳຄັນ ເພາະວ່າ ເຖົ້າແກ່ທີ່ຈະໄປສູ່ຂັດຂີ່ຕັ້ງເປັນ ຜູ້ຊ່າງເວົ້າຊ່າງລົມ ແລະຂໍສຳຄັນກໍ ຕ້ອງບໍ່ເອີ້ນ ພໍ່ຮ້າງ ພໍ່ໜ້າຍ ແລະ ຕ້ອງເປັນຜູ້ມີລູກບຳລຸກຊາບອີກ ດ້ວຍ.

ຄົນເລືອກຫາເຖົ້າແກ່ໄດ້ແລ້ວ ທາງ ຜ່ານ ຜູ້ຊາບ ຕ້ອງ ຈັດຫາທ່ານ ຫາຄູ່ສອນທ່ານກັບບາແຫ່ງທ່ານ ໃຫ້ເພີ່ມ. ແລ້ວ ຂໍໃຫ້ໄປເປັນເຖົ້າ ເປັນແກ່ໃຫ້. ເຖົ້າແກ່ຜູ້ນັ້ນຕ້ອງໄປ ຫາບາບບ້ານເສັ້ນກ່ອນ ເພື່ອ ຄອບ ເອົາໂດຍເລືອກ ກິດ ຄຸດ ໃຫ້ເພີ່ມກ່ອນ

ກັບທາງ ຜ່ານ ຜູ້ບຳລຸກ ຮັບເອົາຂອງ ພັນແລ້ວເຖົ້າແກ່ກໍ ຫ້າວແລ່ນໄປ ບອກ ທາງຜູ້ຊາບ ເພື່ອ ຈັດ ແຈງ ຫາງແຕ່ງຕ້ອງ.

ຄົນຮອດນັ້ນມາເຂົາກໍຂ້າໝູ່ຫຼື ຄວາງ ສຸດແລ້ວ ແຕ່ ຕາມ ຂອກ ຜູ້ຊາບ ແລ້ວ ຈຸນແຈວກັນ ເປັນ ກາສໄຫຍ່. ໄຫຍ່ບ້ານທັງໝົດບໍ່ ວ່າຜູ້ໂຕກໍຖືກເຊີນມາຮ່ວມບຸນນີ້ ບາງທີ່ໄຫຍ່ບ້ານໂກກຳມາ ບອນ ມີໜ້າມີຕາ ເວລາເຮັດບຸນ ແຕ່ ຕ້ອງນີ້ ຕ້ອງປະໄວໃຫ້ເຖົ້າແກ່ຜູ້ໄປ ສູ່ຂັດນັ້ນ.

ເວລາຊຸມແຈ້ວຜູ້ນັ້ນຜູ້ໄຫຍ່ ທັງສອງຜ່ານກໍຕົກລົງກັນເລື້ອງ ຄຳແກ່ວສິນຄອງ ຕາມທັມະດາ ຄົນແນ່ນລູກສາວຜູ້ໄຫຍ່ ມີໜ້າ ມີຕາ ຄຳຕ້ອງກໍຊື່ໃນລະຫວ່າງ ຫົກສິບຫຼືເກົ່າ. ຄົນແນ່ນ ລູກຊາວບ້ານຊາວເມືອງ ສາມສິບ ຫຼືຫຼາຍ.

ຖ້າຜູ້ຊາບມີຕົນໃຫ້ໂລດ ຈະພາເອົາສາວເມື່ອເຮືອນໃນທັ້ນ ໂຕກໍໄດ້ ຄົນບໍ່ມີເງິນ ໃຫ້ໃນທັ້ນ ໂຕຜູ້ຊາບຕ້ອງຊື້ເຮືອນເມັ ຈົນ ກວ່າຈະຫາເງິນຄ່າຕ້ອງ ໃຫ້ຄົນຈຳ ຈະພາເອົາເມັໄປໄດ້.

ປະກາສຕໍ່

ຜູ້ສົມຄວນເຮັດກາສໃຫ້ຊາບ

ທ່ານ ອະ ທິ ບໍດີ ແຂວງວຽງຈັນທ່ານ ຕ້ອງ ກາສ ກາບຊຳນານກາສເຮັດ ສວນ - ລາງວັນໜຶ່ງ ໑ ຫຼື ໒໐

ລັດຖະ ທາລ ເດີຈັດ ພິເສສ ຂັດ ກາສ ກາສ ຂາບ ຂອງ ແພ່ ລາ ຊະ ກາສ ຜ່ານ ນີ້ ອຳນິ ຜູ້ເຊື່ອສົນຄຳ ອາບ ເທື່ອ ເລັກ ເທື່ອ ກາແພ່ ສົບສົມ.

ກາສ ທີ່ ລັດຖະ ທາ ກວຈ ພິ ເສສ ຕໍ່ກ່າວ ຫາບ ຈົນ ຕົ້ນ ຂອງ ແມ່ນ ຫົກ ຫຼື ຫຼາຍ ທ່ານ ຕິດ ນັ້ນ ຕອກ. ກາສ ດັ່ງ ນີ້ ກໍ ບໍ່ ອອນ ແລະ ກາສ ອຸ ຕ ສາ ບ ຄົນ ຂອງ ປະ ເທສ ຕ ເຄື່ອງ ລົງ ໄປ ເປັນ ສ ນັ້ນ ລັດຖະ ທາລ ຈຳ ຈ ຕ່າງ ຯ ທີ່ ກວຈ ພິ ນີ້ ອອກ ຂາບ ໃຫ້ ບ ເຫັນ ວ່າ ຜູ້ ໂຕ ມີ ຄ ນີ້ ຫຼື ຫຼາຍ ພາ ໂຕ.

ລັດຖະ ທາລ ຮັດ ຫາຍ ຄົນ ບຳ ເຊື່ອ ບໍ່ ອອນ ຫຼື ຫຼາຍ ຫຼື ຫຼາຍ ລັດຖະ ທາລ ຊາບ ທີ່ ກວກັນ ວ່າ ຜູ້ ຕົນ ໄດ້ ທ່ານ ໂຮມ ແຈ້ງ ໃຫ້ ອາ ຊາ ບ ສິ ດ ເອົາ ອອກ ຂາບ